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Mødereferat: LUU Struktør og brolægger 
 

Dato 22. juni 2023 Tid: 08:30 – 10:40 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder Paw Nielsen 

Deltagere Paw Nielsen, Michael Hougaard, Peter Hjortdal Andersen, Henrik Lynggaard Christiansen, 
Kim Aagaard, Per Kær Kvist, Michael Rousing, Jesper Christiansen, Hanne Koblauch 
Christensen, Anders Graabach Møllgaard 
 

Afbud John Hvass, Peter Ymer Nielsen, Kevin Lasse Taaning 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af sidste referat  
2. Orientering ved formanden 

3. Orientering om efteruddannelse 

4. Orientering fra skolen 

5. AUB 

6. Digital logbog 

7. Eventuelt 

 
Ad 1) 
Referat godkendt uden bemærkninger.  

Velkommen til Anders Graabach Møllgaard, som er ny uddannelsesleder ved Learnmark. 

 
Ad 2) 
Paw Nielsen berettede, at der ikke var meget nyt fra formandskabet siden sidst.   
Der har ikke været afholdt forligsmøder, ligesom der heller ikke har været nye godkendelser. 
Hanne Koblauch Christensen spurgte indtil omfanget af nye virksomheder? 
Paw Nielsen kommenterede på, at han ikke har opfattelse af, at der er kommet nye virksomheder til. 

 
 
Ad 3) 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om nyt fra efteruddannelsesområdet:  
 
Der er netop blevet udlært 39 færdiguddannede kloakmestre. 
 

Følgende hold er planlagt: 
• Praktisk kloakmestereksamen i sommerferien i uge 28 + 29 + 30 (bygningskonstruktørstuderende) 
• Kloak fjernundervisning 
• Kloak fredagsundervisning  

• Ordinært kloakdaghold, som starter op i januar.  
• Nivellering/rørlægger starter op til efteråret 2023. 

 

Der afholds informationsmøde den 4. september 2023. 
 
Der er i foråret kørt kurser indenfor forebyggelse af graveskader og vejen som arbejdsplads i samarbejde 
med Kabel- og ledningssektionen.  
Sektionen vil have en kontraktuddannelse ”Kabel- og ledningsmontøruddannelsen”, som der er lavet oplæg 
på og som forventes godkendt indenfor nærmeste fremtid.  
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Der blev gjort opmærksom på hjemmesiden www.vejentil.nu, som er en hjemmeside for 
brancheuddannelserne.  
 
Det blev drøftet, at det er et problem for virksomheder, at AMU-kontraktuddannelser ikke tæller med hos 
AUB i forhold til antallet af lærlinge i virksomhederne, hvorfor flere virksomheder indenfor brancherne 

oplever at få en bod for manglende antal lærlinge.  
 
Der har været udbudt brand/gnist på tysk og engelsk og efter sommerferien bliver vejen som arbejdsplads 
også udbudt på engelsk.  
 
DI Byggeri vil gerne have ”Grøn oktober”. Det skal blandt andet udmønte sig i en dag, hvor 
virksomhederne skal lære at lave CO2-regnskaber. Derudover skal alle Learnmarks grønne bygge- og 

anlægskurser udbydes i oktober.  
Materiale vedhæftes referatet som bilag. 

 
Learnmark deltager i et udviklingsprojekt omkring bæredygtigt byggeri i samarbejde med to store 
virksomheder. Her skal 300 kursister på todages kursus inden for støj, støv og vibrationer i forbindelse 
med bæredygtigt byggeri.  
 

Planlægger brolæggerkurser som åbent værksted til efteråret. 
 
Der blev drøftet muligheder for et meritforløb til anlægs- og bygningsstruktør bestående af udvalgte 
certifikatkurser. Peter Hjortdal Andersen ser på mulighederne for planlægning og udarbejdelse af 
markedsføringsmateriale, som Kim Aagaard og Maria Barnung kan bringe ud i virksomhederne og som kan 
uddeles til den kommende svendeprøve i september. 

 
 
Ad 4) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om nyt fra EUD-området:  
 
Der er pt. 31 elever på GF2, som slutter på mandag. Alle eleverne har læreplads.  
 

Der er på nuværende tidspunkt tilmeldt 9 GF2-elever mod 14 tilmeldte sidste år. Der er stadig gang i 
byggeriet og derfor holder virksomhederne på lærlingene hen over sommeren, og sender dem først på 
skole til januar-optaget. 
Generelt set er skolens GF2-optag under niveau, hvor der pt. er tilmeldt 62 elever mod 80 elever sidste år 
på samme tidspunkt.  
Skolens GF1-optag ligger på et tilfredsstillende niveau, som ligner de foregående år. Der er pt. 212 
tilmeldte.  

Anders Graabach Møllgaard påpegede de små årgange, som også vanskeliggør rekrutteringen.  
 
Kommende forløb: 

• H2 - 19 elever 
• Svendeprøve anlægsstruktør - 14 elever 
• Svendeprøve bygningsstruktør – 3 elever 

• H5 bygningsstruktør - 5 elever 
• Svendeprøve brolægger - 2 elever 

 
Kim Aagaard orienterede om, at der har været arrangeret et byggepladsbesøg for de tømrerelever, som 

endnu ikke har en underskrevet uddannelsesaftale. Formålet var at vise dem andre fag, hvor der er ledige 
lærepladser. En tømrerelev er skiftet til bygningsstruktør og fået en læreplads.  
 

Michael Rousing foreslog at kigge mod anlægsgartnerbranchen, hvor der måske er flere, som ikke har en 
læreplads. Anders Graabach Møllgaard følger op på dette.  
 
Hanne Koblauch Christensen foreslog at søge et rekrutteringsprojekt ved den kommende 
trepartsansøgningsrunde, hvor der kan tænkes ud af boksen i forhold til rekruttering til branchen. 
 

http://www.vejentil.nu/
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Hanne Koblauch Christensen ønsker skolen bliver bedre til at udfordre de unge mere på deres 
uddannelsesvalg på GF1, for at skubbe dem over i brancher med flere ledige lærepladser.  
Henrik Lynggaard Christiansen påpegede, at Learnmark er gode til at udfordre GF1-eleverne, og skolen 
sender ikke mange elever i skoleoplæring, hvorfor der ikke var enighed i denne betragtning.  
 

Per Kær Kvist orienterede om, at bygningsstruktøruddannelsen bliver en del af EUD10-forløbet 
fremadrettet.  
 
Ad 5) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er gang i det opsøgende arbejde på den fælles AUB. 
Projektet løber frem til 31. december 2023. Det fælles AUB-projekt henvender sig til de sidste 20 procent 
af eleverne på grundforløbet, som ikke har en uddannelsesaftale. 

Alle struktøreleverne på GF2 har en underskrevet uddannelsesaftale.  
Generelt set har projektet forskellige tiltag, fx Minday (trænings-app) og morgenmøder for 

virksomhederne. Erfaringen har dog vist, at den største succes, er den direkte kontakt med 
virksomhederne, hvor det rigtige match mellem elev og virksomhed kan skabes.   
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede desuden om trepartsprojektet.  

Det er et fælles projekt med tømrer, murer og struktør omkring tidlig indgåelse af uddannelsesaftaler.  

• Der var arrangeret elev- og lærepladsmesse den 1. februar 2023, hvor 72 virksomheder 
deltog.  

• Der er gang i pigenetværket på Learnmark og samarbejdet med Boss Ladies. 

• Derudover har der været udbudt og gennemført et EUD-praktikvejlederkursus 

 

Projektet kører frem til 31. december 2023 
 
Hvis det Faglige udvalg ændrer i bekendtgørelsen, således GF2 træfagene kan være adgangsgivende til 
struktørfaget, kan det ifølge Hanne Koblauch Christensen være et emne ved kommende ansøgninger.  
 
Ad 6) 
Paw Nielsen spurgte indtil hvordan underviserne oplever arbejdet med den digitale logbog?  

Per Kær Kvist meddelte, at han er glad for den digitale logbog. Den fungerer godt – også hvis eleven har 
glemt at få den udfyldt inden skoleopholdet. Udfyldelsen handler i høj grad om mestrenes indstilling til 
udfyldning af logbogen.  
Jesper Christiansen har endnu ingen erfaringer med brugen af den digitale logbog.  
Michael Rousing oplever udfordringer med udfyldningen af logbøgerne. Michael Rousing gjorde 
opmærksom på at underviserne ikke kan skrive kommentarer i logbogen, hvilket er uhensigtsmæssigt. 

Paw Nielsen pointerede en stor utilfredshed med det manglende kommentarfelt.  
 
Hanne Koblauch Christensen gjorde opmærksom på, at den digitale logbog er et dialogværktøj mellem 
skole og lærested omkring lærlingens faglighed.  
 
Paw Nielsen vil gerne bruge den digitale logbog mere aktivt. Logbogen er også vigtig ved eventuelle 
forligsmøder. 

 
Henrik Lynggaard Christiansen oplyste, at eleverne bliver introduceret til logbogen ved afslutningen af 
grundforløb 2.  
 
Paw Nielsen skal orienteres, hvis logbogen ikke medbringes.  

 
Michael Rousing foreslog mesterdag en gang om året i samarbejde med det lokale uddannelsesudvalg. 

 
Ad 7) 
Intet til eventuelt.  


